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Onderwerp  

Mededeling portefeuillehouder inzake agendering stikstof en vergunningverlening voor de Interim 
Statencommissie van 14 april 2023
 
 

Geachte Staten, 

 

Op 29 maart 2023 heeft de CDA-fractie de voorzitter van Provinciale Staten verzocht om het onderwerp 

‘stikstof en vergunningverlening’ te agenderen voor de eerstvolgende Interim Statencommissie (ISC). 

Daarnaast zijn een aantal schriftelijke vragen aan ons college gesteld. Bijgaand treft u onze antwoorden 

op de vragen aan. Voorafgaand aan de beantwoording willen wij u informeren over het volgende. 

 

Beleidsregels extern salderen 

In de mededeling portefeuillehouder van 20 december 2022 hebben wij uw Staten geïnformeerd over de 

wijze waarop ons college omgaat met de jurisprudentie waaruit blijkt dat vergunningverleningen 

gebaseerd op onze vigerende beleidsregels extern salderen (70% benutten, 30% afromen) onhoudbaar 

zijn voor de rechter: 

 

“Ons college heeft besloten om wel door te gaan met vergunningverlening waarbij sprake is van extern 

salderen. Om zoveel mogelijk rechtszekerheid te bieden en gezien het feit dat wij als college streven naar 

juridisch houdbare vergunningen, wijzigen wel de voorwaarden waaronder extern gesaldeerd kan 

worden. Extern salderen kan alleen onder de voorwaarde dat - naast de 30% afroming - extra 

inspanningen worden gedaan ten behoeve van natuurverbetering. Wij streven ernaar om in Q1 2023 

nadere invulling te geven aan hetgeen deze extra inspanningen inhouden en zullen uw Staten hierover 
informeren.” 

 

Het wijzigen van de beleidsregels werd overwogen, omdat dit eenduidigheid en duidelijkheid biedt richting 

aanvragers en omdat daarmee de uitvoerbaarheid van de vergunningverlening wordt bevorderd.  
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Gelet op de aanstaande formatie van een nieuw college heeft ons college echter op 4 april 2023 besloten 

om de beleidsregels niet te wijzigen. Wij laten dat besluit over aan een nieuw college. 

 

Behandeling vergunningaanvragen 
Ondertussen zijn er 209 vergunningaanvragen in het kader van de Wet natuurbescherming (Wnb) bij de 

Provincie Limburg ingediend, waarvan er 32 betrekking hebben op extern salderen. Ons college is 

rechtens verplicht om te beslissen op deze aanvragen. Aangezien de beleidsregels extern salderen niet 

worden gewijzigd, zal ons college ten aanzien van ingediende vergunningaanvragen voor extern salderen 

maatwerkbesluiten moeten nemen. 

 

Bij het nemen van maatwerkbesluiten moet op grond van jurisprudentie worden voldaan aan het 

additionaliteitsvereiste ten opzichte van de vigerende beleidsregels (70/30%). Vergunningen op basis van 

70/30% houden geen stand voor de rechter. In de basis geldt dat hoe meer extra wordt afgeroomd, hoe 

beter de saldering te verdedigen is. Waarbij altijd de kanttekening geldt dat, hoe groot de afroming ook is, 

niet op voorhand met zekerheid is te zeggen dat een vergunning stand houdt bij de rechter. Hoeveel 

extra moet worden afgeroomd in een concreet geval is in beginsel maatwerk en zal dus per 

vergunningaanvraag in samenspraak met de initiatiefnemer afgewogen moeten worden. Wij zullen deze 

werkwijze actief communiceren naar alle 32 aanvragers. Deze werkwijze zal om aanzienlijk meer tijd en 

capaciteit vragen en is minder eenduidig in de uitvoering. 

 

Aanvraag Furec 

Om een voorbeeld te geven van de projecten achter de 32 aanvragen: een van deze aanvragen is van 

RWE voor het project Furec. Bij dit project (totale investering ruim € 600 miljoen) wordt uit huishoudelijk 

afval op de Chemelotsite waterstof geproduceerd waarmee een jaarlijkse besparing van het 

aardgasgebruik kan worden gerealiseerd van 280 miljoen m³. Om te kunnen voldoen aan de door de 

Europese Commissie gestelde voortgangs- en realisatie-eisen (toekenning € 108 miljoen uit het 

Innovatiefonds) dient RWE in Q1 2024 een finale investeringsbeslissing te nemen. Daarvoor is het nodig 

dat de Wabo-vergunning voor de activiteiten op Zevenellen uiterlijk in mei 2023 wordt aangevraagd. Dat 

kan alleen als RWE dan zekerheid heeft over een positieve afhandeling van de reeds ingediende 

aanvraag Wnb-vergunning. Zonder zicht op vergunningen kan RWE met marktpartijen geen afspraken 

maken waardoor het hele project op losse schroeven komt te staan. RWE heeft in haar aanvraag al 

geanticipeerd op de jurisprudentie waaruit blijkt dat een verhouding van 70/30% onvoldoende is. Ook 

deze aanvraag zullen wij in behandeling nemen. 

 

Overleg met Noord-Brabant 
Voor elk project dat stikstof veroorzaakt, moeten de stikstofgevolgen tot op een afstand van 25 kilometer 

berekend worden. De Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State heeft op 5 april 2023 

geoordeeld dat deze zogenoemde rekenafstand van 25 kilometer bij individuele projecten aanvaardbaar 

is. Ons college is voornemens om in overleg te treden met het college van Noord-Brabant, omdat hun 

besluit om voorlopig geen vergunningen meer te verlenen ook gevolgen kan hebben voor de 

vergunningverlening voor Limburgse activiteiten met effecten op natuurgebieden in Noord-Brabant. In die 

gevallen hebben wij op grond van art.1.3 lid 3 Wnb instemming nodig van de Provincie Noord-Brabant. 

 



 
 

DOS-00033881 3 
 
 
 
 
 
 

Aanbod technische briefing 
Ons college heeft besloten om in de huidige politieke situatie, in afwachting van een nieuw college, geen 

beleidswijzigingen door te voeren op het thema stikstof. Tegelijkertijd is het voor uw Staten van belang 

om te beseffen dat ook niets doen negatieve consequenties heeft of kan hebben. Om uw Staten feitelijk 

volledig te informeren over de mogelijke consequenties van de verschillende scenario’s, bieden wij een 

technische briefing aan. Tijdens deze briefing kunnen feitelijke en technische vragen ambtelijk worden 

beantwoord. 

 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 

namens dezen, 

 

 

 

 

 

G.J.W. Gabriëls 



 

 
mph.franssen@prvlimburg.nlInkomendVerzoek/aanvraag 
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Onderwerp Antwoord van Gedeputeerde Staten op verzoek tot agendering 
onderwerp ‘stikstof en vergunningverlening voor Interim 
Statencommissie (ISC). 

 
 
Van het lid : M. Theuns 
Fractie : CDA 
Inzake : Verzoek tot agendering onderwerp ‘stikstof en vergunningverlening’ voor de Interim   
    Statencommissie (ISC) 
 
 

1. Een verzoek aan de voorzitter om het onderwerp ‘stikstof en vergunningverlening’ te agenderen 

voor de eerstvolgende Interim Statencommissie (ISC), zoals nu gepland op 14 april aanstaande. 

 

Antwoord. 

Het is aan uw Staten om het onderwerp stikstof en vergunningverlening te agenderen voor de Interim 

Statencommissie van 14 april aanstaande. Wij bieden uw Staten aan om een technische briefing te 

organiseren, waarbij ambtelijk een toelichting kan worden gegeven op het onderwerp extern salderen met 

de voor- en nadelen van alle scenario’s. 

 

2. Een verzoek aan het college van GS om voor die ISC een overzicht ter beschikking te stellen 

waarin alle voorziene stappen in het stikstofdossier vanaf heden tot en met 1 augustus van dit 

jaar zijn geschetst, zodat de ISC zich hiervan een beeld kan vormen en per stap kan oordelen of 

dit doorgang kan vinden zo lang er nog geen nieuw college van GS geïnstalleerd. 
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Antwoord. 
In het stikstofdossier zijn op dit moment de volgende drie hoofdprocessen te onderscheiden, te weten:  

A. Het opstellen van het Gebiedsprogramma voor Limburg  

B. De aanpak Piekbelasters 

C. Reguliere afstemmings- en overlegmomenten met het Rijk en IPO  

 

Hieronder gaan we nader in op de stappen die gedaan worden voor deze drie hoofdprocessen.  

 

A. Het opstellen van het Gebiedsprogramma voor Limburg 

Uiterlijk op 1 juli 2023 moet iedere provincie een eerste versie van een Gebiedsprogramma bij het rijk 

indienen waarin de natuur-, water- en klimaatdoelen ruimtelijk zijn uitgewerkt en vastgelegd. In Limburg 

hanteren we hiervoor het motto, zoals ook vastgelegd in het Plan van Aanpak voor het gebiedsgerichte 

planproces om te komen tot een Gebiedsprogramma voor Limburg:    

 

Een gebiedsgericht planproces om te komen tot een Gebiedsprogramma Landelijk Gebied… 

…dat doen we in Limburg SAMEN! 
 

Strikt genomen heeft ons College de taak een gebiedsplan voor de stikstofopgave zoals vastgelegd in de 

Wet stikstofreductie en natuurverbetering (Wsn) als onderdeel van de Wet natuurbescherming (Wnb) vast 

te stellen. Conform bovengenoemde Plan van Aanpak werken wij echter toe naar een 

Gebiedsprogramma voor de integrale opgave voor natuur, water en klimaat, dat ook toegang moet gaan 

geven tot middelen uit het Nationaal Transitiefonds.  

 

Provinciale Staten hebben in de vergadering van 24 juni 2022 middels de aangenomen motie 2858 het 

college opgeroepen om door te gaan met de al in gang gezette gebiedsprocessen en de uitvoering van 

het Aanvalsplan Stikstof en Natuurverbetering. 

 

Samen met de partners van de Plattelandscoalitie (bestaande uit de LLTB, Staatsbosbeheer, Waterschap 

Limburg, Natuur en milieufederatie Limburg, Natuurmonumenten, Stichting het Limburgs Landschap en 

de Provincie Limburg) en vertegenwoordigers uit de regio’s werken we op dit moment in een 

gebiedsproces aan het concept-Gebiedsprogramma. We halen hiervoor van onderop informatie op in de 

4 regio’s. Veel is nog onbekend, maar conform de wet Wsn moeten we op 1 juli 2023 een eerste versie 

van het gebiedsprogramma voor Limburg inleveren bij het rijk. Het gebiedsprogramma zal op onderdelen 

concreet, maar op andere onderdelen nog globaal zijn. Het is dus geen dichtgetimmerd programma maar 

het begin van een routekaart met een eerste maatregelenpakket op basis waarvan we eerste middelen 

kunnen afroepen. Onderstaande de stappen in dit proces:  

 

Heden tot en met 7 juni 2023 Samen met partners Plattelandscoalitie en vertegenwoordiging 

regio’s opstellen van concept-Gebiedsprogramma  

 Overleggen gebiedsteams in de 4 regio’s  

 Ontwerpatelier per regio   

 Ambtelijke en Bestuurlijke overleggen Plattelandscoalitie 
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7 juni tot en met 27 juni 2023 Besluitvormingsproces voor vaststelling concept-

Gebiedsprogramma door College van Gedeputeerde Staten 

27 juni 2023 Vaststelling concept-Gebiedsprogramma (het concept-

Limburgs Programma Landelijk Gebied (LPLG)) door College 

van Gedeputeerde Staten  

 

Voor 1 juli 2023 is ook nog GS-besluitvorming voorzien over het al dan niet opstellen van een Milieu 

Effect Rapport (MER) voor het LPLG.  

 

Vaststelling van het definitieve Limburgs Programma Landelijk Gebied (LPLG) door Gedeputeerde Staten 

is voorzien voor het eerste kwartaal van 2024.  

 

In de 2e helft van juni informeren we uw Staten over de versie van het concept-Gebiedsprogramma dat 

we voornemens zijn bij het rijk in te dienen.  

 

Indien het gebiedsproces wordt stopgezet, dan betekent dit ook stoppen met een participatief proces met 

onze partners in de regio’s. Afgelopen periode hebben wij geïnvesteerd in een overlegstructuur waarin 

alle sectoren vertegenwoordigd zijn. Door hiermee te stoppen kunnen we niet van onderop in de regio’s 

kansen en mogelijkheden ophalen, waardoor we geen concrete maatregelenpakketten kunnen opstellen 

waarvoor we financiële middelen uit het Transitiefonds van het Rijk zouden kunnen krijgen. Terwijl er al 

vele kansrijke initiatieven in het kader van de landbouwtransitie in de gebieden in ontwikkeling zijn. 

 

B. Aanpak Piekbelasters 

De Aanpak Piekbelasters heeft als doel de stikstofbelasting aan te pakken bij bedrijven die veel 

stikstofneerslag veroorzaken in de natuur. Dit is – vanwege het belang en grote urgentie – een 

rijksinitiatief. Om de aanpak per gebied te kunnen vaststellen én hier uitvoering aan te kunnen geven, 

zoekt het Rijk samenwerking met provincies en andere mede overheden. Ook het Nationaal Programma 

Landelijk Gebied (NPLG) beoogt te komen tot een vermindering van de stikstofdepositie. Met de Aanpak 

Piekbelasting wil het rijk deze vermindering sterk versnellen en naar voren halen. Het proces van de 

aanpak Piekbelasting wordt afgestemd met de processen die lopen in het kader van het NPLG. Daarbij is 

de inzet dat de Aanpak Piekbelasting een impuls kan zijn voor de doelstellingen uit het Provinciaal 

Programma Landelijk Gebied (PPLG). Daarom neemt partnerschap tussen LNV en provincies een 

speciale positie in binnen de uitvoering van de Aanpak Piekbelasting en in de samenwerking in het kader 

van NPLG. Kern van de uitvoering van de Aanpak Piekbelasting is het formeren van uitvoeringsteams per 

gebied (provincie, deel van provincie of aantal provincies samen) van waaruit gerichte individuele 

gesprekken met ondernemers worden gevoerd. Het betreft hier alleen ondernemers in agrarische sector. 

Voor industriële ondernemers in de doelgroep wordt de uitvoering geleid vanuit het ministerie van EZK. 

 

De uitvoering van de aanpak Piekbelasters vindt plaats onder regie van het Rijk. Er dient nog een keuze 

gemaakt te worden in het sturingsmodel voor uitvoering van de aanpak Piekbelasters. Ofwel het rijk voert 

de aanpak geheel zelfstandig uit, ofwel de Provincie stelt mensen ter beschikking voor het 

uitvoeringsteam Piekbelasters. Deze mensen zullen geworven of ingehuurd moeten worden. Deze keuze 

kan per regio gemaakt worden.  
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Globaal ziet de planning voor de aanpak Piekbelasters er als volgt uit. Enkele data zijn nog onder 

voorbehoud en kunnen nog schuiven in de tijd. 

April – mei 2023 

 

 Website met rekentool voor piekbelasters open (door RVO/RTLG) 

 Keuze door Gedeputeerde Staten voor sturingsmodel uitvoering 

Aanpak Piekbelasters (uitvoeringsovereenkomsten Provincies/RTLG) 
 Werving zaakbegeleiders (door Provincie, RTLG) 

 Akkoord Europese Commissie met LBV(+), bekendmaking regeling 

 Training zaakbegeleiders (RTLG), vorming en aftrap 

regio/uitvoeringsteams 

 Start gesprekken met piekbelasters (RTLG) 

Juli 2023  openstelling LBV(+)  

 

C. Reguliere afstemmings- en overlegmomenten met het Rijk en IPO  

In de periode tot en met 1 augustus zijn de volgende reguliere afstemmings- en overlegmomenten 

gepland:  

Bestuurlijk Overleg Landelijk Gebied (met 

minister voor Natuur en Stikstof en/of minister 

van LNV)  

 8 juni 

Bestuurlijke Commissie Stikstof (IPO-overleg)  13 april 

 25 mei 

 15 juni 

 6 juli 

Bestuurlijke adviescommissie Vitaal  

Platteland (IPO-overleg)  

 13 april 

 15 juni  

 

3. Een verzoek aan het college van GS om tot deze vergadering van de ISC heeft plaatsgevonden 

géén besluiten te nemen over aanpassingen van de stikstofaanpak, behalve besluiten die zien op 

het uitvoeren van de vrijwillige opkoopregeling. 

 

Antwoord. 
Er worden geen GS besluiten genomen over aanpassingen van de stikstofaanpak. Dit is aan een nieuw 

college. Als er dringende kwesties spelen worden de Staten betrokken vóór besluitvorming. 

 
4. Een verzoek aan het college van GS om voorafgaand aan de betreffende vergadering antwoord 

te geven op de volgende vragen, zodat de antwoorden hiervan betrokken kunnen worden bij de 

behandeling op 14 april: 

 

 Klopt het dat er een voorstel in voorbereiding is om de “Beleidsregels intern en extern  

salderen in Limburg december 2019” te wijzigen? Zo ja, kunt u aangeven welke wijzigingen  

u voornemens bent te maken en op basis van welke motivatie deze wijzigingen worden  

voorgesteld? 
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Antwoord. 
De beleidsregels in- en extern salderen Limburg 2019 zijn door jurisprudentie achterhaald.  

In de Statenvergadering van 24 juni 2022 en de mededeling portefeuillehouder van 22 december 2022 

hebben wij u erop gewezen dat het huidige beleid bij vergunningverlening door middel van extern 

salderen juridisch niet langer houdbaar is. Uit jurisprudentie 

(https://www.raadvanstate.nl/@127604/201805874-1-r2/) blijkt dat dit beleid, waarbij de saldo-ontvanger 

70% van de verkregen stikstofemissie kan benutten en de overige 30% bijdraagt aan noodzakelijke 

depositiedaling, onvoldoende is om extern te kunnen salderen.  

 

Het wijzigen van de beleidsregels werd overwogen, omdat dit eenduidigheid en duidelijkheid biedt richting 

aanvragers en omdat daarmee de uitvoerbaarheid van de vergunningverlening wordt bevorderd. 

Daarmee zou invulling kunnen worden gegeven aan het streven van het college om juridisch houdbare 

vergunningen te verlenen. Gelet op de aanstaande formatie van een nieuw college heeft ons college 

echter op 4 april 2023 besloten om de beleidsregels niet te wijzigen. Wij laten dat besluit over aan een 

nieuw college. 

 

In het college is gesproken over verschillende scenario’s met betrekking tot de beleidsregels extern 

salderen (van niets doen tot 60/40% tot 50/50%). Met een verhoging in de beleidsregels zou kunnen 

worden getracht invulling te geven aan de extra inspanning die op grond van jurisprudentie noodzakelijk 

is. Zou bijvoorbeeld worden gekozen voor een nieuwe verdeling van 50/50%, dan komt 50% van de 

toegestane emissie van de bron die wordt beëindigd ten goede aan de natuur en 50% aan de nieuwe 

ontwikkeling. Het vrijgekomen saldo wordt zo evenredig verdeeld over de natuur en economische en 

maatschappelijke ontwikkelingen. Uitgangspunt is dat in geval van extern salderen per saldo een afname 

van stikstofdepositie op (stikstof overbelaste) Natura 2000-gebieden wordt bereikt. Het is niet bekend of 

dit juridisch houdbaar is, maar het kan ertoe leiden dat er weer juridisch houdbare vergunningen verstrekt 

zouden kunnen worden. Dit is aan een nieuw college. 

 

Tevens is gesproken over het opnemen van een voorwaarde in de beleidsregels dat voor nieuwe 

vergunningaanvragen gaat gelden dat alléén mag worden gesaldeerd met de feitelijk gerealiseerde 

capaciteit, die de afgelopen 3 jaar tenminste als zodanig gedeeltelijk in gebruik is geweest. Staat een stal 

al meer dan 3 jaar leeg of is een installatie al meer dan 3 jaar niet meer gebruikt dan mag hiermee dus 

niet gesaldeerd worden. Dit om te voorkomen dat er een feitelijke toename van stikstofuitstoot plaatsvindt 

en om de vergunningen juridisch meer houdbaar te maken. Ook dit is aan een nieuw college. 

 

 Klopt het dat op dit moment Wnb-vergunningaanvragen niet in behandeling worden  

genomen vanwege deze aankomende wijziging(en)? 

 

Antwoord. 

Nee, dat is onjuist. Vergunningaanvragen worden wel in behandeling genomen maar er worden geen 

vergunningen op grond van extern salderen met 30% afroming verleend, vanwege jurisprudentie over de 

houdbaarheid daarvan. Hierover is op twee momenten met uw Staten gecommuniceerd 
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(Statenvergadering 24 juni en mededeling portefeuillehouder 20 december 2022). Het betreft een 

uitspraak van de Raad van State op 24 november 2021. 

Ons college is rechtens verplicht om te beslissen op deze aanvragen. Aangezien de beleidsregels extern 

salderen niet worden gewijzigd, zal ons college ten aanzien van ingediende vergunningaanvragen voor 

extern salderen maatwerkbesluiten moeten nemen. 

 

Bij het nemen van maatwerkbesluiten moet op grond van jurisprudentie worden voldaan aan het 

additionaliteitsvereiste ten opzichte van de vigerende beleidsregels (70/30%). Vergunningen op basis van 

70/30% houden geen stand voor de rechter. In de basis geldt dat hoe meer extra wordt afgeroomd, hoe 

beter de saldering te verdedigen is. Waarbij altijd de kanttekening geldt dat, hoe groot de afroming ook is, 

niet op voorhand met zekerheid is te zeggen dat een vergunning stand houdt bij de rechter. Hoeveel 

extra moet worden afgeroomd in een concreet geval is in beginsel maatwerk en zal dus per 

vergunningaanvraag in samenspraak met de initiatiefnemer afgewogen moeten worden. Wij zullen deze 

werkwijze actief communiceren naar alle 32 aanvragers. Deze werkwijze zal om aanzienlijk meer tijd en 

capaciteit vragen en is minder eenduidig in de uitvoering. 

 
 Deelt u onze opvatting dat Provinciale Staten met het Statenvoorstel Limburgse Aanpak  

Stikstofreductie en Natuurverbetering (GS DOC-00205925) expliciet de 70/30-benadering  

als leidend principe hebben vastgesteld (leidend principe nummer 3) en dat een wijziging  

van dit percentage in de beleidsregels dus alleen met instemming van Provinciale Staten  

kan plaatsvinden? 

 

Antwoord.  
Er zijn in de Limburgse Aanpak Stikstofreductie en Natuurherstel twee uitgangspunten opgenomen; het 

verlenen van houdbare vergunningen en het uitgangspunt om dit te doen middels extern salderen met 

een afromingspercentage van 30%, die door jurisprudentie tegenstrijdig zijn geworden. Jurisprudentie 

heeft ertoe geleid dat vergunningen met een afromingspercentage van 30% niet meer juridisch houdbaar 

zijn. Het is een bevoegdheid van GS om houdbare vergunningen te verlenen en de daarvoor benodigde 

aanpassing van de beleidsregels door te voeren. Gelet op de aanstaande formatie van een nieuw college 

heeft ons college echter op 4 april 2023 besloten om de beleidsregels niet te wijzigen, noch een 

sonderend voorstel daarover aan uw Interim Statencommissie voor te leggen. Het wijzigen van de 

beleidsregels is aan een nieuw college. 

 

 Kunt u in een overzicht aangeven hoeveel Wnb-vergunningen zijn verleend in de periode  

tussen 1 januari 2022 en heden? Kunt u dit overzicht uitsplitsen per kalendermaand? 

 

Antwoord. 
2022 

In 2022 zijn er 6 PAS melders gelegaliseerd met een vergunning (een vorm van extern salderen). 

Daarnaast zijn er 2 reguliere vergunningen verleend middels extern salderen. Tevens is er een 

vergunning verleend op grond van een ecologische onderbouwing (deze ziet niet op stikstof). Naar 

aanleiding van het feit dat intern salderen vergunning vrij is zijn er in 2022 meerdere positieve 

weigeringen afgegeven (dit zijn echter geen vergunningen).  
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2023  

In 2023 is er 1 vergunning verleend (gebaseerd op het verleasen van rechten). Naar aanleiding van het 

feit dat intern salderen vergunningvrij is zijn er in 2023 meerdere positieve weigeringen afgegeven (dit zijn 

echter geen vergunningen).  

 

 Kunt u aangeven wat de huidige werkvoorraad aan Wnb-vergunningen is? En kunt u de  

ontwikkeling van deze werkvoorraad tussen 1 januari 2022 en heden aangeven? 

 

Antwoord. 
Momenteel liggen er 209 wnb vergunningaanvragen. Voor zover bekend wordt er bij 32 aanvragen (van 

de 209)  gebruik gemaakt van een externe saldering. Daarnaast liggen er 163 verzoeken tot legalisatie 

PAS-melders, 9 intrekkingsverzoeken, 58 handhavingsverzoeken en lopen er 37 beroepszaken. De 

aanvragen tot legalisatie PAS melders zijn allemaal ontvangen na 1 januari 2022. Sinds 1 januari 2022 

zijn er 87 reguliere vergunningaanvragen ontvangen. 
 

 

Gedeputeerde staten van Limburg 

 

 

 

voorzitter 

 

 

 

secretaris 



 

Verzoek tot agendering onderwerp ‘stikstof en vergunningverlening’ voor de  
29 maart 2023 
 
Aanleiding 
Op dit moment wordt er door het college onverkort gewerkt aan het opstellen van de gebiedsplannen vanuit 
het Limburgs Programma Landelijk Gebied (mededeling portefeuillehouder van 7 maart 2023, GS DOC-
00417479). Als CDA-fractie hebben wij het signaal ontvangen dat de Provincie Utrecht kiest voor een andere 
aanpak, getuige de communicatie bij monde van gedeputeerde Sterk: 

“Naar aanleiding van de verkiezingsuitslag van 15 maart jl. heeft het provinciebestuur besloten om met 
een aantal zaken pas op de plaats te maken, waaronder de plannen voor de toekomst van het 
landelijk gebied. Het college hecht er waarde aan om eerst steun van de nieuwe Provinciale Staten 
voor de ingezette koers te krijgen.” 

Daarnaast hebben wij vernomen dat er in Limburg een voornemen bestaat om de huidige beleidsregels 
“Beleidsregels intern en extern salderen in Limburg december 2019” op twee wijzen aan te passen, namelijk: 

1. ten aanzien van het afroompercentage (niet langer 70/30, maar 50/50), en; 
2. ten aanzien van de ruimte waarmee gesaldeerd kan worden (bijvoorbeeld dat er alleen kan worden 

gesaldeerd met feitelijk benutte capaciteit in een bepaalde periode). 
Ons bereiken signalen dat aanvragen voor een Wnb-vergunning op dit moment niet in behandeling worden 
genomen vanwege de aankomende wijzigingen. 
 
Verzoek 
Ons verzoek is dan ook het volgende: 

• Een verzoek aan de voorzitter om het onderwerp ‘stikstof en vergunningverlening’ te agenderen voor 
de eerstvolgende Interim Statencommissie (ISC), zoals nu gepland op 14 april aanstaande. 

• Een verzoek aan het college van GS om voor die ISC een overzicht ter beschikking te stellen waarin alle 
voorziene stappen in het stikstofdossier vanaf heden tot en met 1 augustus van dit jaar zijn geschetst, 
zodat de ISC zich hiervan een beeld kan vormen en per stap kan oordelen of dit doorgang kan vinden 
zo lang er nog geen nieuw college van GS geïnstalleerd is. 

• Een verzoek aan het college van GS om tot deze vergadering van de ISC heeft plaatsgevonden géén 
besluiten te nemen over aanpassingen van de stikstofaanpak, behalve besluiten die zien op het 
uitvoeren van de vrijwillige opkoopregeling. 

• Een verzoek aan het college van GS om voorafgaand aan de betreffende vergadering antwoord te 
geven op de volgende vragen, zodat de antwoorden hiervan betrokken kunnen worden bij de 
behandeling op 14 april: 

1. Klopt het dat er een voorstel in voorbereiding is om de “Beleidsregels intern en extern 
salderen in Limburg december 2019” te wijzigen? Zo ja, kunt u aangeven welke wijzigingen 
u voornemens bent te maken en op basis van welke motivatie deze wijzigingen worden 
voorgesteld? 

2. Klopt het dat op dit moment Wnb-vergunningaanvragen niet in behandeling worden 
genomen vanwege deze aankomende wijziging(en)? 

3. Deelt u onze opvatting dat Provinciale Staten met het Statenvoorstel Limburgse Aanpak 
Stikstofreductie en Natuurverbetering (GS DOC-00205925) expliciet de 70/30-benadering 
als leidend principe hebben vastgesteld (leidend principe nummer 3) en dat een wijziging 
van dit percentage in de beleidsregels dus alleen met instemming van Provinciale Staten 
kan plaatsvinden? 

4. Kunt u in een overzicht aangeven hoeveel Wnb-vergunningen zijn verleend in de periode 
tussen 1 januari 2022 en heden? Kunt u dit overzicht uitsplitsen per kalendermaand? 

5. Kunt u aangeven wat de huidige werkvoorraad aan Wnb-vergunningen is? En kunt u de 
ontwikkeling van deze werkvoorraad tussen 1 januari 2022 en heden aangeven? 

 
 
Namens de fractie CDA, 
 
Michael Theuns 
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